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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Laeva          11.09.2024  

 

 

 

Aeg: 11.09.2024, algus kell 17.00, lõpp kell 19.00. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Tarmo Raudsepp, Agu Laas, 

Andres Kuusik, Tea Pendla, Piret Siivelt ja Anneli Kumar. 

Külalised: Laeva Põhikooli direktor Tiina Luige, vallavanem Jarno Laur, sotsiaal- ja 

hariduseoskonna juhataja Anne Aleksejev ja haridusspetsialist Ene Liivamägi. 

 

Päevakord: 

1. Tutvumine Laeva Põhikooli ja lasteaiaga; 

2. Tartu Vallavolikogu 27.02.2020 määruse nr 4 „Noorte huvitegevuse ühingutele ja 

erahuvikoolidele toetuse andmise kord“ muutmine; 

3. Tartu Vallavolikogu 22.11.2018 määruse nr 34 „Spordiklubidele ja eraõiguslikele 

spordikoolidele toetuse andmise kord“ muutmine; 

4. Nõusoleku andmine kinnisvara võõrandamiseks Lähte alevikus, Õpetaja tn 6-8; 

5. Vallavara omandamine (Mõisapõllu); 

6. Tartu valla arengukava 2022 – 2030 uus redaktsioon; 

7. Informatsioon ja kohapeal algatatud küsimused. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tutvumine Laeva Põhikooli  ja lasteaiaga 

Komisjoni koosolek toimub Laevas ja kooli direktor Tiina Luige annab ülevaate kooli ja lasteaia 

tegemistest ning tutvustab koolimaja ja lasteaeda. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

2. Tartu Vallavolikogu 27.02.2020 määruse nr 4 „Noorte huvitegevuse ühingutele ja 

erahuvikoolidele toetuse andmise kord“ muutmine 

3. Tartu Vallavolikogu 22.11.2018 määruse nr 34 „Spordiklubidele ja eraõiguslikele 

spordikoolidele toetuse andmise kord“ muutmine 

Sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev tutvustab eelnõusid.  

Määruse muutmine on vajalik, saavutamaks olukord kus Tartu vallas kehtivad huvitegevuse 

taotluste ning andmete esitamiseks samasugused tähtajad nagu soovitakse kehtestada Tartumaa 

teistes omavalitsustes, välja arvatud Tartu linn. Koostööd tähtaegade kehtestamisel soovitakse 

põhjusel et toetuse taotlejatel oleks terves maakonnas ühesugune tähtaeg taotluste esitamiseks 

ning nimekirjade kinnitamiseks. See lihtsustaks taotlejatel oma tegevuste korraldamist. Valdade 
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esindajad on teinud ettepaneku taoliseks lahenduseks küsimuse arutamisel Tartumaa 

Omavalitsuste Liidus. 2023. aasta sügisel moodustati Tartumaa Omavalitsuste Liidu juurde 

huvihariduse töörühm. Töörühmas lepiti kokku, et huvitegevuse ja huvihariduse pakkujad saavad 

maakonna omavalitsustes taotlusi esitada 1. novembrini ning lapsevanem peab oma lapse osaluse 

huvitegevuses kinnitama 15. novembriks. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõusid etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

4. Nõusoleku andmine kinnisvara võõrandamiseks Lähte alevikus, Õpetaja tn 6-8 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab eelnõud. 

Tartu valla omandis on Lähte alevikus Õpetaja tn 6-8 asuv korteriomand. Lähte alevikus Õpetaja 

tn 6-8 asuv korteriomand ei ole vajalik Tartu valla kohaliku omavalitsuse põhitegevusega seotud 

ülesannete täitmiseks ning on otstarbekas võõrandada. 

Korteriomandi hindamiseks on 25.10.2019 aastal tellitud Ober-Haus Hindamisteenuste OÜlt 

ekspertarvamus, mille kohaselt on korteriomandi enampakkumise alghinnaks 23 000 – 25 000 

eurot. 

 

Komisjoni ettepanek: Komisjon toetab eelnõu vastuvõtmist, aga jätab alghinna määramise 

majanduskomisjoni otsustada. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

5. Vallavara omandamine (Mõisapõllu) 

Vallavanem Jarno Laur tutvustab eelnõud. 

Tartu Vallavalitsuse korraldusega kehtestati detailplaneering Raadi alevis asuvate Keskuse tee 

11 ja Mõisapõllu maaüksuste lähialal, millega moodustatakse kolm ühiskondliku hoone krunti, 

kolm tänavamaa krunti, kaks elamu krunti ning üks haljasala maa krunt. Planeeringuga eesmärk 

on kavandada Raadi alevisse uus haridus- ja kogukonnakeskus. Planeeringuga kavandatakse uus 

põhikoolihoone koos kogukonnale mõeldud ruumidega, spordihoone koos staadioniga ning 

lasteaiahoone. Neid ümbritsev maastik planeeritakse nii, et alale kujuneks terviklik hariduslinnak 

ja kogukonnakeskus. Lisaks antakse lahendus liikluskorraldusele, haljastusele, heakorrale ja 

tehnovõrkudega varustamisele.   

Detailplaneeringuga on kavandatud riigi omandis olev Mõisapõllu kinnisasi jagada kaheks ning 

kahe moodustatud krundi koosseisu jääb spordihoone koos ning  üldkasutatav pargiala. 

Mõisapõllu kinnisasi on vallale vajalik, kuna Keskuse tee 11 kinnisasjale kavandatud 

haridusasutuse planeerimisel selgus, et planeeringukohasele ehitusõigusega alale ei mahu 

vajalikud ehitised ära ning algselt kavandatud põhikoolile lisaks on vajalik leida ruum ka 

piirkonna koolieelsele lasteasutusele, spordirajatistele ja spordihoonele. 

Tartu Vallavalitsus on taotlenud Mõisapõllu kinnisasja munitsipaalomandisse uue haridus- ja 

kogukonnakeskuse rajamiseks, kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse §-st 6 tulenevate 

ülesannete täitmiseks ja detailplaneeringu elluviimiseks. 

Eeltoodust tulenevalt tegi Tartu Vallavalitsus riigile ettepaneku võõrandada Mõisapõllu kinnisasi 

tasuta Tartu vallale. Maa-amet andis oma kirjaga teada, et peab maaüksuse Tartu vallale tasuta 

võõrandamist põhjendatuks.  

Vastavalt riigivaraseadusele tellis Maa-amet kinnisvara hariliku väärtuse määramiseks 

hindamisaruande. OÜ Kinnisvaraekspert 21.08.2024 koostatud hindamisaruande kohaselt on 

Mõisapõllu kinnisasja väärtus 654 000 eurot. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

 



3 

 

6. Tartu valla arengukava 2022 – 2030 uus redaktsioon 

Eelmisel komisjoni koosolekul tutvuti Tartu valla arengukavaga ja eelarvestrateegiaga ja sellel 

koosolekul saavad komisjoni liikmed täpsustavaid küsimusi esitada. 

Avalikustamise käigus esitati kolm ettepanekut, mida on ka arengukavas ka käsitletud. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

7. Kohapealsed küsimused ja arutelud. 

- kooliaasta algus Tartu vallas - 1491 õpilast läks 01.09.2024 Tartu vallas kooli, neist 160 läks 

esimesse klassi, kolm paralleeli alustas Lähtel gümnaasiumi osas; 

- personal valla koolides ja lasteaedades. 

 

 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


